
Protokół Nr 174/21
ze zdalnego posiedzenia Zarządu Powiatu Wołowskiego

w dniu 13 października 2021 r.

Posiedzenie odbyło się w siedzibie Starostwa Powiatowego w Wołowi e
przy pl. Piastowskim 2 w Wołowi e w godz. 11:15 -12:45.

W posiedzeniu uczestniczyli:
1) Janusz Dziarski - przewodniczący Zarządu
2) Jarosław Iskra - członek Zarządu
3) Józef Szumilas - członek Zarządu
4) Anna Wróbel- członek Zarządu
5) Artur Fojt - członek Zarządu

Nadto na posiedzeniu byli obecni:
p. Beata Sadowska - Skarbnik Powiatu Wołowskiego,
p. Andrzej Nejman - Sekretarz Powiatu,
p. Małgorzata Tkaczyk - Kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Wołowie.

Otwarcia posiedzenia dokonał pan Starosta, witając uczestników spotkania. Wobec braku
uwag stwierdził, że posiedzenie zostało zwołane prawidłowo.
Następnie p. Starosta przedstawił porządek posiedzenia:

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie proponowanego porządku posiedzenia.
3. Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały Zarządu w sprawie konsultacji projektu

"Powiatowego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie i ochrony ofiar
przemocy w rodzinie na lata 2021-2025".

4. Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały Zarządu w sprawie upoważnienia członków
Zarządu Powiatu Wołowskiego do czynności prawnych.

5. Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały Zarządu w sprawie zmiany budżetu Powiatu
Wołowskiego na 2021 rok.

6. Sprawy różne.
7. Przyjęcie protokołu nr 173/21 z dnia 05.10.2021 r.
8. Zamknięcie posiedzenia.

Ad 2. Przyjecie proponowanego porządku posiedzenia.

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania:
Zarząd 5 głosami za. przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących
sie przyjął proponowany porządek posiedzenia.

Ad 3. Rozpatrzenie oraz podjecie uchwały Zarządu w sprawie konsultacji projektu
..Powiatowego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie i ochrony ofiar
przemocy w rodzinie na lata 2021-2025".

P. Małgorzata Tkaczyk dołączyła do posiedzenia.

P. Starosta zapytał, jaka data zostanie wskazana jako początek konsultacji.

P. M. Tkaczyk odpowiedziała, że proponuje dzień 13 października 2021 r. Konsultacje
potrwają do 26 października.
Następnie p. Kierownik przedstawiła uzasadnienie projektu uchwały.
Celem konsultacji jest poznanie opinii, propozycji, uwag mieszkańców, w szczególności
organizacji pozarządowych i podmiotów wymienionych ustawie o działalności pożytku
publicznego i o wolontariacie, działających na rzecz Powiatu Wołowskiego, na temat projektu
"Powiatowego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie i ochrony ofiar przemocy
w rodzinie na lata 2021-2025".
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Głównym celem Programu jest zapobieganie zjawisku przemocy w rodzinie i ochrony ofiar
w rodzinie poprzez:

- rozpowszechnianie wiedzy o przemocy w rodzinie;
- specjalistyczną pomoc ofiarom przemocy w rodzinie;
- wdrażanie prawidłowych metod wychowawczych wykluczających stosowanie

przemocy w rodzinie;
- realizację programów korekcyjno-edukacyjnych dla sprawców przemocy w rodzinie.

Program do konsultacji umieszczony zostanie na stronie Powiatowego Centrum Pomocy
Rodzinie w Wołowi e www.pcprwolow.pl. w Biuletynie Informacji Publicznej
http://bip.powiatwolowskLpl oraz na tablicy ogłoszeń w Powiatowym Centrum Pomocy
Rodzinie w Wołowie.

P. J. Szumilas zwrócił uwagę na zapis w punkcie o mocnych i słabych stronach "Programu ... ",
gdzie wskazano jako mocną stronę rozwój rodzinnej opieki zastępczej.

P. M. Tkaczyk odpowiedziała, że rozwój pieczy zastępczej należy potraktować jako szansę dla
powiatu. Jest to ogóle stwierdzenie, że powinna być to mocna strona każdego powiatu.
Natomiast jest ogólny problem w kwestii tworzenia nowych rodzin zastępczych zawodowych,
także w innych powiatach, gdyż nie ma chętnych.

P. J. Szumilas dodał, że w analizie SLOT powinno być to zapisane jako strona słaba.

P. Artur Fojt zaproponował sformułowanie, że rozwój pieczy zastępczej ma szansę być mocną
stroną "Programu".

Ustalono, że zapis zostanie zmieniony na: p otencjalnywzrost rodzinnej opieki zastępczej jako
wsparcie w przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie".

Wobec braku dalszych pytań przystąpiono do głosowania:
Zarząd 5 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących
sie podjął uchwałe Zarządu w sprawie konsultacji projektu "Powiatowego programu
przeciwdziałania przemocy w rodzinie i ochrony ofiar przemocy w rodzinie na lata 2021-
2025" wraz z WYŻejwskazaną poprawką.

P. Małgorzata Tkaczyk opuściła posiedzenie Zarządu.

Ad 4. Rozpatrzenie oraz podjecie uchwały Zarządu w sprawie upoważnienia członków
Zarządu Powiatu Wołowskiego do czynności prawnych.

P. Skarbnik przedstawiła uzasadnienie projektu uchwały.
Upoważnia się w 2021 roku dwóch członków Zarządu Powiatu Wołowskiego w osobach p.
Janusza Dziarskiego - Przewodniczącego Zarządu oraz p. Jarosława Iskry - Członka Zarządu
do czynności prawnych polegających na podpisaniu umowy zaciągnięcia kredytu
długoterminowego w wysokości 7.570.000,00 zł.
Oferty, które wpłynęły od banku, mają marże na niższym poziomie niż były przewidziane,
w związku z czym koszt obsługi długu w latach 2021-2025 wyniesie niespełna 97 tys. zł.
Decyzja o odstąpieniu od planowanej emisji obligacji na rzecz kredytu okazała się bardzo
korzystna.

P. J. Szumilas zapytał, czy jest realna szansa, że tak korzystne warunki nie zmienią się do
momentu podpisania umowy.

P. Skarbnik odpowiedziała, że marża pozostanie bez zmian, natomiast WIBOR na przestrzeni
ostatnich dwóch lat zmieniał się nieznacznie. Marża przy emisji obligacji byłaby kilkukrotnie
wyższa.

P. A. Fojt oraz pozostali członkowie Zarządu podziękowali p. Skarbnik za przeprowadzenie
całej sprawy w sposób korzystny dla Powiatu.
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Wobec braku dalszych pytań przystąpiono do głosowania:
Zarzad S głosami za, przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujacych
się podjał uchwałę Zarzadu w sprawie upoważnienia członków Zarzadu Powiatu
Wołowskiego do czynności prawnych.

Ad S. Rozpatrzenie oraz podjęcie uchwały Zarzadu w sprawie zmiany budżetu Powiatu
Wołowskiego na 2021 rok.

P. Skarbnik poinformowała, że ostatnie zmiany w projekcie uchwały zostały dokonane
poprzedniego dnia wieczorem, w związku z wnioskami jakie wpłynęły z Wydziału Geodezji
i Kartografii oraz Wydziału Edukacji.
Następnie p. Skarbnik przedstawiła projekt uchwały.
Szczegóły zmiany budżetu zostały zawarte w projekcie uchwały, załącznikach oraz
uzasadnieniu do uchwały.

P. J. Szumilas podniósł kwestię nagród z okazji Dnia Edukacji Narodowej. Chciałby, aby
dyrektorzy szkół realizujących projekty zewnętrzne poczuli się docenieni.

P. Starosta odpowiedział, że dyrektorzy, którzy bezpośrednio uczestniczą w tych projektach,
otrzymują za to wynagrodzenie. Wysokość przyznanych nagród wiąże się nie tylko
z realizowaniem projektów, ale również z całokształtem pracy.

Wobec braku dalszych pytań przystąpiono do głosowania:
Zarzad S głosami za, przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujacych
się podjał uchwałę Zarzadu w sprawie zmiany budżetu Powiatu Wołowskiego na 2021
rok z autopoprawkami.

Ad. 6 Sprawy różne.

P. Starosta poinformował, że wszelkie pisma, które wpływają do Zarządu, są przekazywane
jego członkom.

P. Starosta nadmienił o wniosku radnego Gm. Wołów p. Pawła Czarnego w sprawie drogi
Krzydlina Mała - Dębno.
Z tą samą drogą związana jest korespondencja od pełnomocnika wykonawcy, który wykonywał
przebudowę drogi w latach 2017-2018. Sprawa jest skomplikowana. W 2017 roku droga
została pokryta tłuczniem, wykonawca dał gwarancję 36 miesięcy.

P. Starosta skontaktował się z p. Tadeuszem Wróblewskim. Poprosił o przybliżenie sprawy
wspomnianej drogi.

P. T. Wróblewski opisał chronologicznie wydarzenia związane ze sprawą.

P. Starosta zapytał o koszt pokrycia drogi asfaltem.

P. T. Wróblewski odpowiedział, że położenie warstwy bitumicznej o grubości 4 cm na całej
nawierzchni to koszt ok. 1,2 miliona złotych.

P. Sekretarz zwrócił uwagę na analogię z drogą Zagórzyce - Krzydlina. P. Sekretarz
zaproponował coroczną rewitalizację drogi Krzydlina - Dębno zamiast dużego remontu, który
może wystarczyć jedynie na kilka lat.

P. T. Wróblewski odpowiedział, że położenie asfaltu w porównaniu do kosztów corocznych
napraw zwróci się po 4-5 latach. Natomiast kierowcy na wąskiej drodze nie korzystają z miejsc
poszerzonych w celu minięcia się z innymi pojazdami, co powoduje szybszą dewastację.
Odnośnie inwestycji na drodze, jest możliwość rozłożenia jej na dwa lata i złożenie wniosku
o dofinansowaniez Terenowego Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych.
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P. Skarbnik zwróciła uwagę, że należy poznać wszystkie zapisy specyfikacji, aby ustalić, czy
droga była użytkowana zgodnie z tymi zapisami.

P. Starosta poprosił p. T. Wróblewski~o o sprawdzenie, jak kwestia kategorii drogi i jej
wytrzymałości wyglądała w świetle przepisów ówcześnie obowiązujących. Jakie dokumenty
zostały sporządzone w 2019 roku w sytuacji zniszczenia drogi?

P. T. Wróblewski odpowiedział, ze była sporządzona notatka służbowa z określeniem
procentowych ubytków, jakie wystąpiły na wykonanej nawierzchni, miało to podlegać
naprawie. Wykonawca jednak nie podpisał notatki i odmówił wykonania naprawy.

P. Starosta nadmienił o innych wnioskach, jakie wpłynęły w ostatnim czasie. Sołtys Starego
Wołowa wnioskuje o uwzględnienie w przyszłorocznym planie inwestycyjnym budowy
chodnika oraz naprawy zapadniętej jezdni przy wyjeździe na Wrzosy.

P. Skarbnik zaproponowała pochylenie się nad wszystkimi wnioskami na oddzielnym
spotkaniu, kiedy będzie więcej wiadomo o możliwościach przyszłorocznego budżetu.

P. A. Fojt zgodził się. Wszystkie wpływające wnioski są zasadne, natomiast ustalenie
priorytetów będzie możliwe, kiedy będzie wiadomo, ile pieniędzy jest do dyspozycji.

P. Skarbnik dodała, że odnośnie wszystkich wniosków Wydział Inwestycji przygotuje wstępną
analizę kosztów. Kiedy powstanie szkielet budżetu, będzie możliwe pogrupowanie wniosków
i ustalenie, które są najpilniejsze. Spotkanie takie możliwe będzie być może na koniec
października lub w początkach listopada. Ponadto, jest rezerwa inwestycyjna, której
wykorzystanie pozwoli odciążyć budżet na rok 2022.

P. A. Fojt wskazał, że nie można uznać któregoś z wniosków budżetowych w kwestiach dróg,
które wpłynęły teraz czy w poprzednich latach, za niezasadny. Dlatego powinno się odbyć
spotkanie, najlepiej w Starostwie w godzinach popołudniowych, w celu ustalenia priorytetów.

P. B. Sadowska przypomniała, że wszelkie zadania inwestycyjne mogą być finansowane także
z pożyczek i kredytów, a Powiat ma w tym względzie pewne możliwości. Trzeba brać pod
uwagę jeszcze zobowiązania w kontekście złożonych wniosków o środki zewnętrzne.

P. A. Fojt dodał, że gdyby dofinansowanie z Polskiego Ładu zostało przyznane choćby
w części, zmieni to sytuację jeśli chodzi o drogi, gdyż część zadań będzie mogła być zdjęta
z budżetu.

P. J. Szumilas przychylił się do wniosku p. A. Fojta, aby przed spotkaniem się w celu
zakwalifikowania wniosków ustalić priorytety.

P. A. Fojt dodał, że konieczne będzie jego zdaniem wykonanie projektu przebudowy drogi
z Wińska do Żmigrodu, co zawarte jest we wniosku do budżetu złożonym przez radnego M.
Gołębia, nawet jeśli dofinansowanie będzie przyznane.

P. Tadeusz Wróblewski opuścił posiedzenie Zarządu.

P. Starosta przypomniał o wnioskach prezesa PCM o zabezpieczenie w przyszłorocznym
budżecie kwoty na dokapitalizowanie spółki.
P. Skarbnik nawiązała do wniosku prezesa o objęcie udziałów, gdyż przed sfinalizowaniem
objęcia będzie konieczne podjęcie uchwały Zarządu.

P. Starosta przywołał dane dotyczące stanu epidemii, wg informacji z dzisiaj jest 40 zgonów,
choć mało prawdopodobne, żeby to było w ciągu ostatniej doby. Informacja z przedwczoraj
mówiła o 1 zakażonej osobie na terenie powiatu. Służby wojewody sprawdzają szpitale
tymczasowe. Obecnie w Brzegu Dolnym funkcjonuje oddział chirurgiczny, a w Wołowi e
wewnętrzny. Będzie finalizowane podpisanie umowy odnośnie nowej windy w szpitalu
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w Brzegu Dolnym, sfinansowanej przez Gminę Brzeg Dolny. Po uruchomieniu windy budynek
będzie przygotowany do przeniesienia oddziału wewnętrznego, a także zwiększenia łóżek na
oddziale rehabilitacji oraz ZOL-owskich w ramach kontraktu z NFZ.

Ad 7. Przyjecie protokołu nr 173/21 z dnia 05.10.2021 r.

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania:
Zarząd 5 głosami za, przy braku głosów przeciwnych i braku głosów wstrzymujących
sie przyjął protokół nr 173/21.

Ad 8. Zamkniecie posiedzenia.

Wobec wyczerpania porządku p. Starosta zamknął posiedzenie Zarządu Powiatu
Wołowskiego.

Na tym protokół zakończono.

Protokolant:
Marta Wabiszczewicz-Krawczuk ~ /tJ \,{

Członkowie:

Janusz Dziarski
Podpis i;lS! p widłowy
Dokument p' y przez
Janusz Dzi . Wołów
Data: 2021.10. 11:06:00 CEST

Jarosław Iskra
Podpis je~t pr id/owy
Dokument is przez
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Data: 2021.10.2 1:08:13 CEST

Józef Szumilas
Podpis jest Pf;l;Wid wy=p~= ~!hwnjlu;
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Anna Wróbel
Podpisjest pra~· lo
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Artur Fojt
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